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Paragraf 155 Dnr KS/2023:786

Program för civil beredskap, säkerhetsskydd, 
informationssäkerhet samt brottsförebyggande arbete 2023–
2026

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige beslutar att anta Program för krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, 
informationssäkerhet och brottsförebyggande arbete 2023–2026.

Sammanfattning
Program för krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, informationssäkerhet och 
brottsförebyggande arbete 2023–2026 beskriver hur kommunen arbetar för att leva upp till rådande 
överenskommelser och lagstiftningar, samt vilka ambitioner som finns under mandatperioden.

Beslutsunderlag
Robin Olssons muntliga föredragning den 24 oktober 2023
Program för krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, informationssäkerhet och 
brottsförebyggande arbete 2023–2026 
Tjänsteskrivelse den 20 september 2023

Bedömning
Förutsättningarna för säkerhetsarbetet förändras snabbt. Många av de faktorer som gjort vårt 
samhälle framgångsrikt, skapar också sårbarheter. De bredare hoten och ett nytt säkerhetspolitiskt 
läge ställer nya krav på att tänka strategiskt. Kommunen behöver därför stärka sin förmåga att 
effektivt och samordnat möta omedelbara och långsiktiga hot och utmaningar.

Styrdokumentets syfte är att beskriva kommunens övergripande inriktning och prioriteringar för 
arbetet med krisberedskap, civilt försvar, säkerhetsskydd, informationssäkerhet och 
brottsförebyggande arbete under perioden 2023–2026. Det syftar även till att utveckla den 
kommunala styrningen av arbetet så att det i större utsträckning involverar styrelse, nämnder och 
bolag. 

Syftet är vidare att beskriva hur kommunen avser att fullfölja de åtagande som beskrivs i 
överenskommelse om kommunernas krisberedskap och i överenskommelse om kommunernas 
arbete med civilt försvar.
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Paragraf 156 Dnr KS/2023:775

Renhållningsföreskrifter för Arvika kommun

Förslag till nästa instans
Kommunstyrelsen beslutar att ställa ut förslaget till nya renhållningsföreskrifter under perioden 
13/11 – 11/12 2023. Kommunstyrelsen ger också Teknik i Väst AB uppdraget att sammanställa och 
beakta inkomna synpunkter och därefter ta fram ett förslag till nya renhållningsföreskrifter. 

Sammanfattning
Ett förslag till ändrade renhållningsföreskrifter har tagits fram av Teknik i Väst AB. Ändringarna har 
gjorts då många förändringar har skett i lagstiftningen. Renhållningsföreskrifterna är också en del av 
renhållningsordningen där avfallsplanen utgör den andra delen. Kommunfullmäktige tog våren 2023 
beslut om att anta en avfallsplan för 2023-2030.

Beslut behöver nu tas om att ställa ut renhållningsföreskrifterna under minst 4 veckor. Efter 
utställningsperioden kommer inkomna synpunkter beaktas och därefter kan beslut tas om att anta 
föreskrifterna.

Beslutsunderlag
Elin Staxhammars muntliga föredragning den 24 oktober 2023
TiVAB tjänsteskrivelse den 11 oktober 2023 
Förslag till nya Renhållningsföreskrifter för Arvika kommun 

Bedömning
Enligt miljöbalken ska varje kommun ha en renhållningsordning. Renhållningsordningen består av två 
delar; föreskrifter om avfallshantering (renhållningsföreskrifter) och avfallsplan. 
Renhållningsföreskrifterna innehåller de kommunala reglerna om avfallshantering.

Det har hänt mycket på kort tid i lagstiftningen kring avfall. Det är en anledning till att 
renhållningsföreskrifterna förnyas. En annan är att vi vill få de så lika som möjligt i de båda 
kommunerna Arvika och Eda där Teknik i Väst bedriver renhållningen.

Några förändringar som skett i lagstiftningen kring avfall:

 Enligt beslut från regeringen är det från årsskiftet 2024 obligatoriskt med 
matavfallsutsortering. 

 Från och med första januari 2024 kommer insamlingen av förpackningar att övergå till 
kommunalt ansvar. Det innebär till exempel att det är kommunen som står för tömning och 
skötsel av återvinningsstationerna där det mesta av insamlingen sker idag.

 På sikt kommer även kravet på att förpackningar ska samlas in fastighetsnära. De nya 
renhållningsföreskrifterna tar höjd för detta.
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Bilaga 1 förtydligar hur man ska sortera sitt avfall och var man kan lämna avfallet. I bilaga 2 beskrivs 
de olika abonnemangen och vilka hämtningsintervall som finns. Bilaga 3 förtydligar vissa paragrafer i 
föreskrifterna.

Ytterligare detaljer kring abonnemang och dess utformning framkommer i nya renhållningstaxan som 
Teknik i Väst AB håller på att ta fram.

Renhållningsföreskrifterna ska ställas ut under minst 4 veckor och inkomna synpunkter ska beaktas 
innan föreskrifterna kan antas.

Ekonomiska konsekvenser 
Kostnader för renhållningen ska täckas av renhållningstaxan.

Comfact Signature Referensnummer: 98823SE



SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 6 (15)
Sammanträdesdatum
2023-10-24

Kommunledningsutskottet

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 157 Dnr KS/2023:559

Motion om bro över järnvägen i Solvik (SD)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige beslutar att motionen avslås med hänvisning till att en bro inte är en prioriterad 
åtgärd och att kostnaden inte är försvarbar.

Reservation
Anders Skogberg (SD) reserverar sig mot förslaget till förmån för eget yrkande.

Sammanfattning
Alexander Arnesson (SD) har inkommit med en motion om bro över järnvägen i Solvik. Motionären 
vill att kommunen ser över möjligheten att bygga en bro med hänvisning till att många som bor i 
området har sina jobb på andra sidan järnvägen och att staketet historiskt sett har klippts upp och att 
detta medför en risk att människor korsar spåret obevakat.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 22 september 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 128
Alexander Arnessons motion den 21 juni 2023

Bedömning
Bedömningen av faran för människors liv och hälsa med anledning av olovlig korsning av järnvägen är 
att Trafikverket har vidtagit åtgärder och har platsen under regelmässig uppsikt.

Då det gäller pendlingsmöjligheter för boende på Solvik som arbetar på Lycke bedöms det finnas 
fullgoda alternativ till bilen. 

Kostnaden för att anlägga en bro bedöms vara mycket högre för kommunen än nyttan av densamma, 
både ur ett ekonomisk och ett miljömässigt perspektiv.

En bro över en järnväg skapar en plats som bör tas hänsyn till i arbetet med suicidprevention och 
social hållbarhet.

Ekonomiska konsekvenser 
En bro skulle kosta kommunen cirka 30–40 miljoner kronor. 

Bedömning om barns rättigheter 
Hänsyn har tagits till barns rättigheter genom att även barns resvägar har beaktats. Dock gäller 
frågan arbetspendling och inom Lycke finns inte målpunkter specifikt med koppling till barn så frågan 
är sekundär. 
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Hänsyn har även tagits till barns säkerhet kopplat till spårspring.

Yrkande
Anders Skogberg (SD) yrkar på att motionen ska föreslås bifall.
Peter Söderström (S) yrkar på att motionen ska föreslås avslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer förslaget om att motionen ska föreslås avslag mot förslaget om att motionen ska 
föreslås bifall mot varandra och konstaterar att Kommunledningsutskottet stöder förslaget om att 
motionen ska föreslås avslag.
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Paragraf 158 Dnr KS/2023:659

Motion om avgiftsfri marknadsplats (M)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige konstaterar att förslaget är inte genomförbart vare sig enligt lagstiftning eller 
med hänsyn till avtalet med marknadsarrangören.

Motionen avslås.

Reservation
Kristina Bengtsson Nilsson (M) och Börje Wahlund (M) reserverar sig mot förslaget till förmån för 
Kristina Bengtsson Nilssons (M) yrkande.

Sammanfattning
Ing-Marie Albinsson (M) har inkommit med en motion om att kommunen undantar befintliga, 
registrerade företag/butiksinnehavare i Arvika Kommuns taxeavgift som avser Arvika Marknad. Detta 
enligt motionären för att värna om kommunens företagare och näringsliv.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 september 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 28 augusti 2023, § 159
Ing-Marie Albinssons motion den 25 augusti 2023

Bedömning
Det finns inget stöd i lagstiftningen för att låta vissa företag få en avgiftsfri marknadsplats på en yta 
som är avsedd som allmän plats då detta skulle strida mot likabehandlingsprincipen. 

Överskottet från Arvikamârten går till stor del tillbaka till föreningslivet i Arvika. En avgiftsbefrielse 
för företagare i centrumkärnan med marknadsplats utanför butiken, cirka 75 platser, skulle betydligt 
minska överskottet till föreningarna.

Kommunledningsstabens bedömning är att motionen inte är genomförbar vare sig enligt lagstiftning 
eller med hänsyn till avtalet med marknadsarrangören.

Yrkande
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar på att motionen ska föreslås bifall.
Peter Söderström (S) yrkar på att motionen ska föreslås avslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer förslaget om att motionen ska föreslås avslag mot förslaget om att motionen ska 
föreslås bifall mot varandra och konstaterar att Kommunledningsutskottet stöder förslaget om att 
motionen ska föreslås avslag.
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Paragraf 159 Dnr KS/2023:571

Motion om byte av lokal för Kommunfullmäktige (SD)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige konstaterar att en flytt till Solbergagymnasiets aula skulle innebära vissa 
praktiska hinder och medföra betydande kostnader. 

Motionen anses därmed besvarad.  

Reservation
Anders Skogberg (SD) reserverar sig mot förslaget till förmån för eget yrkande.

Sammanfattning
Kristina Skogberg (SD) har inkommit med en motion med förslag om att utreda möjligheten att flytta 
Kommunfullmäktiges sammanträden från Arvika Näringslivscentrum, lokalen Hörsalen, till 
Solbergagymnasiets aula. 

Fördelarna med en förflyttning av Kommunfullmäktiges sammanträden skulle enligt motionären göra 
sammanträdena betydligt mer tillgängliga för allmänheten och framför allt för rörelsehindrade, samt 
möjligen kunna öka intresset för politik hos Arvikas ungdomar, då beslutsinstansen skulle upplevas 
komma närmare ungdomarna, inte minst geografiskt. För att undersöka om Solbergagymnasiets aula 
är ett tänkbart alternativ för Kommunfullmäktiges sammanträden, så har kontakt tagits med ansvarig 
rektor. 

Det svar som getts är att det finns fördelar med aulan för ändamålet. Lokalen är väl dimensionerad, 
har ett trevligt uttryck och den är relativt lättillgänglig.
 
Nackdelarna är dock att IT och AV-utrustningen är av enklare karaktär och webbsändningar kan i 
dagsläget inte lösas med befintlig utrustning. Det finns inte heller möjlighet att på ett smidigt sätt 
servera fika. Om det skulle hållas sammanträden i skolan på kvällstid så behöver också 
vaktmästartiden utökas. Det som dock ses som det största problemet, är att skolan skulle behöva 
lämnas öppen, då Kommunfullmäktiges sammanträden är öppna för allmänheten. Det finns inga 
fysiska möjligheter att begränsa tillgången till resten av skolan, då branddörrar måste vara öppna för 
utrymning. 

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 4 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 133
Kristina Skogbergs (SD) motion den 26 juni 2023

Bedömning
Bedömningen görs att det redan innan en vidare utredning har gjorts, kan konstateras att det finns 
vissa bekymmer med att använda Solbergagymnasiets aula som sammanträdeslokal. Det finns inget 
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kök där kaffe och smörgåsar kan förberedas och det finns inte heller någon plats där det kan 
serveras. Lokalen kan inte avgränsas, vilket betyder att personer som kommer in i lokalen har tillgång 
till hela skolan. Personer skulle kunna gå runt i skolan och exempelvis öppna fönster för att kunna 
komma senare och göra inbrott. Ett sådant problem skulle kunna lösas med vakter, men man kan 
också tänka sig att det skulle ge begränsande känsla av tillgänglighet till Kommunfullmäktiges 
sammanträden. Det skulle också innebära en betydande kostnad. En upprustning av IT och AV-
utrustning skulle också behöva göras, vilket även det skulle medföra en kostnad. 

I dagsläget så arbetas det med att förbättra tillgängligheten i Hörsalen och det finns nu en höj- och 
sänkbar talarstol i lokalen. Plats för ex. rullstolar, rollatorer finns på första raden i lokalen. 

Bedömning görs att det inte behöver göras någon vidare utredning av möjligheten att flytta 
Kommunfullmäktiges sammanträden till Solbergagymnasiet, då det redan nu gjorts förbättringar av 
tillgängligheten i Hörsalen och att svar från Solbergagymnasiets rektor visar på de svårigheter som 
finns med att ha öppna sammanträden i aulan under kvällstid. 

Ekonomiska konsekvenser 
Inga ekonomiska konsekvenser. 

Bedömning om barns rättigheter 
Beslutet att inte vidare utreda frågan om att flytta Kommunfullmäktiges sammanträden till 
Solbergagymnasiets aula, bedöms inte påverka barns rättigheter. 
Kommunfullmäktiges sammanträden bedöms inte bli mer tillgängliga för barn, enbart för att de 
flyttas till en annan lokal. 

Yrkande
Anders Skogberg (SD) yrkar på att motionen ska föreslås bifall.
Peter Söderström (S) yrkar på att motionen ska föreslås vara besvarad.

Propositionsordning
Ordförande ställer förslaget om att motionen ska föreslås vara besvarad mot förslaget om att 
motionen ska föreslås bifall mot varandra och konstaterar att Kommunledningsutskottet stöder 
förslaget om att motionen ska anses vara besvarad.
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Paragraf 160 Dnr KS/2023:551

Motion om hållbarhet i tjänsteskrivelser (MP)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige beslutar att förvaltningen ges i uppdrag att på lämpligt sätt anpassa mallen för 
tjänsteskrivelser och utarbeta anvisningar. 

Motionen bifalls.

Deltar ej i beslutet
Anders Skogberg (SD) deltar ej i beslutet.

Sammanfattning
Miljöpartiet genom Ute Attemeyer och Alina Koltsova föreslår i en motion att Arvika kommun ska 
utreda hur man på bästa sätt förtydligar de ekologiska konsekvenserna i tjänsteskrivelser för att 
främja omställningen till ekologisk, social och ekonomisk hållbarhet.  

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 9 oktober 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 26 juni 2023, § 124
Miljöpartiets motion den 20 juni 2023

Bedömning
Förutom Miljöpartiets motion om hållbarhet finns även en motion från Liberalerna där det påtalas 
att i tjänsteskrivelser bör även konsekvenser för näringslivet beaktas. 

Mallen för tjänsteskrivelser bör vara enkel att följa för att kunna anpassas till olika typer av ärenden. 
Handläggaren ska belysa de väsentliga aspekterna som förekommer i aktuellt ärende.

I nuvarande mall för tjänsteskrivelser finns rubrik för ekonomiska konsekvenser samt för barnens rätt 
utifrån barnperspektivet.

Hur mallar utformas är ett uppdrag för förvaltningen och perspektiv ska belysas utifrån ärendets typ. 
Bedömningen är att ett samlat grepp behöver tas vad gäller tjänsteskrivelser, där aktuella 
konsekvenser belyses utifrån typ av ärende. I anvisningarna ska det tydliggöras att konsekvenser ska 
beaktas.

Yrkande
Filip Pontelius (MP) yrkar på att motionen ska föreslås bifall.
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Paragraf 161 Dnr KS/2022:834

Motion om att utveckla Ingestrands camping (M)

Förslag till nästa instans
Kommunfullmäktige konstaterar att Ingestrands camping utvecklas positivt som resultatenhet och en 
försäljning är inte aktuell. 

Motionen avslås.

Reservation
Kristina Bengtsson Nilsson (M), Anders Skogberg (SD) och Börje Wahlund (M) reserverar sig mot 
förslaget till förmån för Kristina Bengtsson Nilssons (M) och Anders Skogbergs (SD) yrkande.

Sammanfattning
Moderaterna yrkar i motion:

 Att Arvika kommun säljer Ingestrands camping där avgörande kritierier är att skapa ökad 
turism och lokala arbetsplatser. 

 Att anbudsunderlaget innehåller krav på bevarande och utveckling av verksamheten för ökad 
attraktivitet.

 Att en lämpligt formulerad återköpsklausul finns i anbudsunderlaget. 

Bakgrunden till yrkandet är synen att ett externt ägande är en förutsättning för utveckling. 

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 29 juli 2023
Kommunfullmäktiges protokoll den 30 oktober 2022, § 212
Moderaternas motion den 28 oktober 2023

Bedömning
Fullmäktige behandlade 2020 en liknande motion där det framgår att det genom åren förts 
diskussioner politiskt om ägande- och driftform av Ingestrands camping. Det har varit diskussioner 
om arrende, kommunalt bolag och försäljning. Arvika kommun äger stora delar av marken och det 
har funnits en inriktning att inte sälja mark i området för att hålla samman utvecklingen för 
allmänhetens och besöksnäringens behov. 

Nuläget för Ingestrand camping utvecklingsmässigt är att verksamheten, som utgör egen 
resultatenhet och inte belastar skattekollektivet, tack vare satsningar under några få år lyckats öka 
omsättningen från ca fem miljoner kr till ca åtta miljoner kr.  En viktig bidragande orsak är att tack 
vare omsättningsökningen så har underhåll och utveckling av området varit möjlig. Ambitionen är att 
fortsätta ökaomsättningen med bla längre säsong. En ny servicebyggnad, ny lekpark, nya 
husbilsplatser, nya, renoverade och upprustade stugor och upprustning av en andra servicebyggnad 
gör att campingen i dag har en mycket god standard.  tillsammans En digital bokningsfunktion och 
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möjligheten att bygga paket med företagen ökar intresset för anläggningen. Campingen sköter också 
Ingestrands kommunala badplats under sommaren. Badplatsen har också rustats de senaste åren och 
håller god standard och får goda betyg av besökare.  I närområdet har nu byggts en discgolbana och 
där finns motionsspår och cykelleder sedan tidigare. En ny parkeringsyta möter också det ökade 
besöksbehovet sommartid. En nära samverkan med etablerade företag i området är också på plats. 

Att campingen i sin marknadsföring bjuder in både besökare och arvikabor att nyttja området är 
också mycket uppskattat. 

Idag finns fem personal helårsanställda samt ca 15 sommarpersonal. Campingen är (med 
handledarstöd) en mycket uppskattad arbetsplats året runt för personer med funktionsvariation. 

I samband med rekrytering av turistchef så genomfördes en förändring och ökad samordning för att 
samverka mellan verksamheterna. Turistbyrån och campingen är helårsöppna och campingen utgör 
en info-point. Det finns synergier och målet är att stärka besöksnäringen i Arvika.

Områdets standard har utvecklats positivt genom ett gott samarbete bl a inom näringslivslotsen och 
med samhällsbyggnad. De infrastruktursatsningar som gjorts belastar Kommunledningsstabens 
budget och inte campingens budget. 

Ekonomiska konsekvenser 
En utredning om lämplig driftform kommer innebära både fastighetsrättsliga och ekonomiska 
överväganden inför ett ställningstagande. De ekonomiska konsekvenserna kommer belysas i 
samband med utredningen. 

Bedömning om barns rättigheter 
Hela Ingestrandområdet utgår från barn och ungas behov av rekreation, rörelse och tillgång till bad 
och friluftsliv. Val av driftform bedöms inte påverka barns rättigheter.

Yrkande
Kristina Bengtsson Nilsson (M) yrkar på att motionen ska föreslås bifall.
Peter Söderström (S) yrkar på att motionen ska föreslås avslag.

Propositionsordning
Ordförande ställer förslaget om att motionen ska föreslås avslag mot förslaget om att motionen ska 
föreslås bifall mot varandra och konstaterar att Kommunledningsutskottet stöder förslaget om att 
motionen ska föreslås avslag.
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Sammanträdesdatum
2023-10-24

Kommunledningsutskottet

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 162 Dnr KS/2023:628

Medlemsskap i Arvika Folkets Park

Förslag till nästa instans
Kommunstyrelsen beslutar att begära utträde ur föreningen vid utgången av räkenskapsåret 2023. 

Sammanfattning
Förvaltningen har ett uppdrag att bereda ett ärende där frågan om medlemskap i Arvika Folkets Park 
ekonomiska förening prövas. Föreningens syfte är att förvalta och hyra ut samt bedriva verksamhet i 
egen regi. Medlemmar ska uppfylla föreningens syften och följa grundläggande idé om jämlikhet, 
jämställdhet och allas lika värde. 

Arvika kommun äger 18 insatser a 100 kronor i föreningen, vilket utgör ca 10 procent av totala 
andelen insatser.  Övriga medlemmar är i huvudsak föreningar. Kommunens möjligheter att via ett 
medlemskap påverka föreningens arbete har minskat betydligt då medlemskretsen vidgats de 
senaste åren. 

Arvika kommuns intresse i föreningen har sin bakgrund i att marken en gång såldes av Arvika 
Stadsfullmäktige till föreningen för att erbjuda allmänheten en mötesplats.  Marken såldes med 
återköpsrätt, dvs kommunen ska erbjudas att köpa anläggningen om ex frågan om avveckling av 
verksamheten uppstår.  Kommunfullmäktige har senare i samband med byggnation av Parkhallen 
gått i borgen för ett lån som i nuläget amorterats ned till 2,6 mnkr. Borgensåtagandet och ett 
eventuellt återköp kan hanteras av kommunen utan ett medlemskap.

Föreningens möjlighet att söka bidrag påverkas inte. 

Efter skriftlig uppsägning upphör medlemskap vid utgången av ett räkenskapsår.

Beslutsunderlag
Kommunledningsstabens tjänsteskrivelse den 26 september 2023

Ekonomiska konsekvenser 
Medlemsinsatsen återbetalas till kommunen.

Bedömning om barns rättigheter 
Ett utträde ur föreningen påverkar inte barns rättigheter.
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Sammanträdesdatum
2023-10-24

Kommunledningsutskottet

Justerande sign. Utdragsbestyrkande

Paragraf 163 Dnr KS/2023:2

Information näringslivsutveckling.

Kommunledningsutskottets beslut
Kommunledningsutskottet tar del av informationen och lägger den med godkännande till 
handlingarna.

Sammanfattning
Information näringslivsutveckling.

Anna Hedberg från Svensk Näringsliv informerar Kommunledningsutskottet om Svenskt Näringslivs 
ranking av lokalt företagsklimat.

Anders Anstrin, näringslivsutvecklare presenterar sig för utskottet och Jonas Andersson, 
näringslivsutvecklare presenterar projekt Hållbar Export Värmland som avslutas den 31 oktober med 
ett gott resultat.
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